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SUKJ.DN. 600-3/4/1 JLD. 15                           
 
 

 
MESYUARAT KEEMPAT (BELANJAWAN 2024) 

BAGI PENGGAL PERSIDANGAN KEDUA 
DEWAN NEGERI JOHOR YANG KELIMA BELAS 

PADA HARI KHAMIS, 30 NOVEMBER 2023, JAM 9.30 PAGI 
 
 

SUSUNAN PERKARA-PERKARA MESYUARAT 
 
 
1. DOA 
 
 
2. PEMASYHURAN DARIPADA YANG BERHORMAT SPEAKER DEWAN 

NEGERI JOHOR 
 
 

3. SOALAN LISAN - 
 

YB DATUK HAJI MOHD. FUAD BIN TUKIRIN (BUKIT NANING)  
SOALAN  1 (A107)  
 
Program Jualan Rahmah sedikit sebanyak membantu rakyat dalam menangani 
kenaikan harga barangan dan kos sara hidup. Sampai bilakah ianya akan terus 
diadakan dan adakah mekanisma lain yang lebih menjurus situasi ‘menang-
menang’ agar tidak menjejaskan peruncit tempatan?  
 
YB TUAN HAJI MOHD YUSLA BIN ISMAIL (SENGGARANG)  
SOALAN  2 (A173)  
 
Apakah pihak Kerajaan Negeri tidak berhasrat untuk membina bangunan 
tambahan di Hospital Sultanah Nora Batu Pahat memandangkan jumlah pesakit 
yang semakin bertambah.  
 
YB TUAN CHEW CHONG SIN (MENGKIBOL)  
SOALAN  3 (A205)  
 
Jalan sambung VBC akan memberi impak yang tinggi. Adakah kerajaan negeri 
memasukkan projek ini didalam belanjawan Negeri Johor 2024?  
 
YB TUAN WONG BOR YANG (SENAI)  
SOALAN 4 (A152)  
 
Sila nyatakan maklumat terperinci dan hasil tentang operasi penguatkuasaan 
yang dilakukan oleh Majlis Perbandaran Kulai dan Jabatan Imigresen Johor 
terhadap aktiviti perniagaan yang dijalankan oleh warga asing sekitar daerah 
Kulai dalam tempoh tahun 2023.  
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YB TUAN CHIONG SEN SERN (BUKIT BATU)  
SOALAN  5 (A122)  
 
Nyatakan bilangan pelajar dan anak muda yang telah dibantu melalui Program 
Youngsters Coding dan Program Young Dronengineers untuk melahirkan modal 
insan berkemahiran dalam bidang Sains, Teknologi, Kejuruteraan dan Matematik 
(STEM) di negeri Johor.  
 
YB PUAN NOR RASHIDAH BINTI RAMLI (PARIT RAJA)  
SOALAN  6 (A97)  
 
Minta dinyatakan usaha-usaha pihak kerajaan untuk merancakkan lagi pelbagai 
inisiatif untuk mengurangkan kos sara hidup rakyat bagi mendapatkan sumber 
bekalan makanan dan hasil pertanian.  
 
YB CIK AMIRA AISYA BINTI ABD. AZIZ (PUTERI WANGSA)  
SOALAN  7 (A209)  
 
Adakah Kerajaan Negeri Johor akan merancang inisiatif negeri dan kerjasama 
dengan Jabatan Kebajikan Masyarakat untuk menaik taraf Program Pemulihan 
dalam Komuniti di Johor untuk membangun komuniti OKU di Negeri Johor?  
 
YB TUAN SAHRIHAN BIN JANI (GAMBIR)  
SOALAN  8 (A67)  
 
Berapakah jumlah kutipan zakat di Negeri Johor dan apakah strategi pihak Majlis 
Agama Islam Negeri Johor bagi memberi pemahaman kepada masyarakat 
tentang kepentingan pembayaran zakat selain zakat fitrah serta fidyah.  
 
YB TUAN TAN CHONG (BEKOK)  
SOALAN  9 (A35)  
 
Setiap tahun dalam belanjawan Kerajaan Negeri Johor telah memperuntukkan 
sejumlah peruntukan pembangunan Kampung Baru di dalam Negeri Johor. 
Berapakah jumlah peruntukan bagi tahun 2023 yang telah dibelanjakan kepada 
DUN Bekok bagi pembangunan Kampung Baru?  
 
YB TUAN HAJI AZIZUL BIN BACHOK (TIRAM)  
SOALAN 10 (A48)  
 
Bagaimanakah pencapaian Friendly Johor 2.0, Johor Go Global 2.0 pada tahun 
2023? Berapakah nilai pelaburan yang berjaya ditarik melalui Inisiatif-inisiatif ini 
ke dalam Negeri Johor?  
 
YB DATO’ ZULKURNAIN BIN HAJI KAMISAN (SRI MEDAN)  
SOALAN  11 (A195)  
 
Apakah perancangan Kerajaan Negeri Johor dalam memantapkan kepimpinan di 
kalangan pelajar sekolah dan mahasiswa?  
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YB TUAN CHEN KAH ENG (STULANG)  
SOALAN  12 (A110)  
 
Adakah kerajaan negeri akan mempertimbangkan pembinaan PPR jenis studio 
pada masa depan atau meneliti semula syarat penyewaan PPR agar mereka 
yang tidak berkeluarga layak menyewa rumah PPR?   
 
YB TUAN MUSZAIDE BIN MAKMOR (SEDILI)  
SOALAN  13 (A98)  
 
Kedalaman muara Sungai Kuala Sedili yang semakin cetek perlu dilaksanakan 
segera dengan usaha mendalamkannya semula, untuk kepentingan dan 
keperluan nelayan-nelayan dan pihak Maritim.  
 
YB TUAN CHEN KAH ENG (STULANG)  
SOALAN  14 (A109)  
 
Apakah perkembangan pembinaan RTS yang menghubungkan Malaysia dan 
Singapura?  
 
YB TUAN HAJI AZIZUL BIN BACHOK (TIRAM)  
SOALAN  15 (A45)  
 
Berapakah jumlah penerima bagi setiap program @ inisiatif yang diperkenalkan 
oleh pihak YPKDT Daerah Johor bagi kawasan DUN Tiram sepanjang 2023? 
Pecahan mengikut program seperti i-Berkat, SKIP, Anak Mamur Johor, WINGS 
dan lain-lain.  
 
YB DATO'  JEFRIDIN BIN ATAN (KUKUP)  
SOALAN 16 (A12)  
 
Apakah tindakan segera kerajaan negeri bagi mengatasi hakisan pantai di 
sepanjang Pantai Rambah serta Taman Sri Pantai, Rimba Terjun yang amat 
membimbangkan ketika ini yang telah menghampiri kawasan penempatan 
penduduk?  
 
YB TUAN AZNAN BIN TAMIN (TANJUNG SURAT)  
SOALAN  17 (A155)  
 
Apakah perancangan terkini kerajaan untuk meningkatkan fasiliti kesihatan di 
negeri Johor sebagai persediaan awal dan langkah berjaga-jaga bagi 
menghadapi ancaman kesihatan baru yang berupaya menjadi pandemik?  
 
YB TUAN WONG BOR YANG (SENAI)  
SOALAN  18 (A150)  
 
Sila nyatakan jangka masa pelaksanaan bagi dua Sekolah Kebangsaan baharu 
yang telah diluluskan di bawah Belanjawan 2024, iaitu SK Taman Scientex Jaya 
dan SK Kulai utama.  
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YB TUAN CHEN KAH ENG (STULANG)  
SOALAN  19 (A108)  
 
Apakah kekangan dan jalan penyelesaian untuk melaksanakan sistem parkir 
berbayar yang seragam di seluruh Johor?  
 
YB TUAN NG YAK HOWE (BENTAYAN)  
SOALAN  20 (A57)  
 
Apakah rancangan kerajaan untuk mengatasi masalah kesesakan lalu lintas 
yang semakin serius di Jalan Salleh dan Jalan Bakri Muar?   
 
YB TUAN CHIONG SEN SERN (BUKIT BATU)  
SOALAN 21 (A120)  
 
Adakah kerajaan negeri Johor berhasrat untuk memberikan peruntukan tanah 
atau geran khas beserta dengan garis panduan yang jelas untuk pembinaan 
tempat ibadat bukan Islam seperti tokong dan kuil di setiap DUN mengikut 
statistik kaum yang menetap di DUN masing-masing?  
 
YB PUAN SARASWATI A/P NALLATHAMBY (KEMELAH)  
SOALAN  22 (A184)  
 
Apakah usaha-usaha yang dilakukan kerajaan negeri dalam membantu pekebun-
pekebun kecil getah di mana harganya yang rendah sekarang?  
 
YB TUAN HAJI MOHD YUSLA BIN ISMAIL (SENGGARANG)  
SOALAN  23 (A177)  
 
Mohon agar kerajaan negeri memberikan peruntukan kepada DUN Senggarang 
untuk kerja-kerja melebar dan membina baharu jambatan di Parit Kadir kerana ia 
sempit dan merbahaya kepada pengguna jalan raya di kawasan tersebut.  
 
YB TUAN ANUAR BIN ABD. MANAP (PEMANIS)  
SOALAN  24 (A17)  
 
Adakah Jabatan Kebajikan Masyarakat bercadang untuk menyediakan 
peruntukan bagi rumah persinggahan sementara atau pusat transit kepada 
gelandangan atau mereka yang terkesan dengan bencana di setiap daerah 
sebelum mereka dihantar ke pusat perlindungan kekal atau mendapat tempat 
berteduh?  
 
YB DATUK HAJI PANDAK BIN AHMAD (KOTA ISKANDAR)  
SOALAN 25 (A115)  
 
Apakah langkah kerajaan untuk mempertingkatkan pencapaian liputan intenet 
yang lemah/tiada dikawasan perkampungan dalam DUN Kota Iskandar khasnya 
di Kampung Eko Pelancongan Sungai Melayu, Kampung Pendas Tanjung 
Kupang dan Kampung Orang Asli Simpang Arang.  
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YB TUAN IR. TS. HAJI NAZRI BIN ABDUL RAHMAN (SIMPANG JERAM)  
SOALAN  26 (A61)  
 
Program masyarakat berkarbon rendah adalah suatu transformasi Malaysia ke 
arah bandar berkarbon rendah. Apakah inisiatif kerajaan negeri dalam 
memastikan komitmen negara untuk mengurangkan pelepasan gas rumah hijau 
sebanyak 45 peratus menjelang tahun 2030 tercapai.  
 
YB PUAN SARASWATI A/P NALLATHAMBY (KEMELAH)  
SOALAN  27 (A183)  
 
Mohon nyatakan progres semasa mengenai inisiatif kerajaan negeri dalam 
pemberian hak milik tanah peneroka, pemberian lot generasi kedua dan projek 
perumahan generasi kedua FELDA di seluruh Johor terutamanya DUN Kemelah.
  
YB TUAN MUSZAIDE BIN MAKMOR (SEDILI)  
SOALAN  28 (A93)  
 
Permintaan dan keperluan pemilikan tanah bagi pembinaan rumah sendiri di 
kawasan kampung dan luar bandar juga ada permintaannya. Apakah 
perancangan dan langkah-langkah yang diambil oleh kerajaan negeri bagi 
memenuhi permintaan ini.  
 
YB PUAN SARASWATI A/P NALLATHAMBY (KEMELAH)  
SOALAN  29 (A186)  
 
Adakah kerajaan mempunyai rancangan bagi tanah rizab bawah pejabat daerah 
segamat di antaranya tanah (SPKR) yang tidak digunakan secara optimum di 
mana sepatutnya mungkin boleh dijadikan hasil untuk membantu golongan orang 
miskin kerana terdapat tanah lebih 15 tahun terbiar begitu sahaja.  
 
YB TUAN HAJI ABDUL AZIZ BIN TALIB (MAHARANI)  
SOALAN 30 (A91)  
 
Berapa keluasan tanah kepunyaan Bumiputera yang ada di Bandar Muar 
sekarang dan apakah tindakan kerajaan dalam mengawal pemilikan rizab tanah 
Bumiputera yang semakin berkurangan kerana telah dijual kepada pemilik bukan 
Bumiputera dan syarikat perumahan?  

  
4. SAMBUNGAN PERBAHASAN ATAS RUNDINGAN BACAAN KALI YANG 

KEDUA BAGI RANG UNDANG-UNDANG ENAKMEN PERBEKALAN (2024) 
TAHUN 2023  

 
 ------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
 ------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

-------------- (Penggulungan YB Pengerusi-Pengerusi Jawatankuasa) ----------
 ------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
 
Persidangan ditangguhkan sehingga hari Ahad, 3 Disember 2023, jam 9:30 pagi.
  


